
Lokaal Overleg Kinderopvang 

Verslag 28 februari 2018 

 

Aanwezig:  Ingrid Bergiers – Onthaalouder/Voorzitter 

    Marleen Vercaigne – Onthaalouder 

   Karine Vanderoy – Onthaalouder 

   Isabelle Znamensky – Dienst Landelijke Kinderopvang 

   Joke Van den Broeck – Gezinsbond 

    Roxanne Czarnocki - Ouder 

    Wendy Godsdeel – Kinderdagverblijf Solheide 

    Ben Holderbeke – Dienst vrije tijd, coördinator jeugd & gezin 

   Eva De Bleeker – Schepen Kinderopvang & Gezin 

Marijke De Rudder – Dienst Welzijn (verslag)  

     

Verontschuldigd:  Leen De Rudder – Gezinsbond (vervangen door Joke Van den Broeck)  

   Joke Muyldermans – afgevaardigde OCMW 

   An De Rudder – ouder (ontslagnemend) 

   Melanie De Roeck – Kinderdagverblijf Solheide (vervangen door Wendy Godsdeel) 

   Jenny Ockerman – directeur Sint-Clemensschool 

 

Agenda: 

 

Verwelkoming & kennismaking met nieuwe aanwezigen. 

 

1. Verslag 19 oktober 2017: opvolging 

 Opmerking college bij het verslag: Wat met het gebouw van het huidig kinderdagverblijf? 

In het verslag wordt gezegd dat we het gebouw behouden, terwijl dit niet afgesproken werd in 

de coalitie. Het college wijst erop dat de toekomst van het huidige gebouw onzeker is. Er werd 

geopperd om hier sportactiviteiten te laten doorgaan tijdens de sluiting van de sportzaal. Dit 

zal echter niet plaatsvinden. Daarmee liggen alle pistes open voor dit terrein en het gebouw. 

 

 Geen andere opmerkingen ontvangen – het verslag werd voor kennisname bezorgd aan het 

college van 15/01/2018. 

 

2. Ondersteuning kinderopvang 0-3 jaar: stand van zaken (vorming en subsidie) 

 Subsidie 2018: zie reglement – aanvraagformulieren voor 2018 worden binnenkort bezorgd 

en zullen beschikbaar zijn op gemeentelijke website. Het reglement zullen we na 1 jaar, dus 

eind 2018, evalueren. 

 

 Lerend netwerk voor zelfstandige onthaalouders: dit initiatief wordt in 2018 verder gezet 

onder begeleiding van VDKO – data 2018: 22/2 – 7/6 – najaar 

 

 Vorming voor begeleiders in de kinderopvang: (eventueel open plaatsen voor ouders) 

o Voorjaar:  na het LOK keuze maken uit suggesties > iets rond ‘snoezelen’? 

o Najaar:   Levensreddend handelen (voor attest K&G) 

o Huis van het Kind:  

> Hoeilaart: infoavond ‘een puber in huis’ (voorjaar) + boekvoorstelling ‘mama baas – 

mijn kind’ over het eerste levensjaar van kinderen door Christine Vanhole in de bib  

> Overijse: hoogsensitiviteit (najaar) 



o Extra voorstellen LOK: thema’s die mogelijks aan bod kunnen komen > snoezelen, 

babymassage. 

 

4. Huis van het Kind Druivenstreek: toelichting 

Ben Holderbeke, beleidscoördinator jeugd en gezin, geeft toelichting. 

 Medewerker: eind februari is een deeltijds medewerker, Carla Timmermans, gestart. Carla 

zal vooral de beide coördinatoren ondersteunen en extra inzetten op communicatie (vb. inhoud 

website). Carla kent de werking intussen al een beetje aangezien ze vorig jaar ook haar stage 

deed bij HvhK. Op donderdag werkt Carla in Hoeilaart, de andere dagen in Overijse. 

 

 Nieuwe initiatieven, ook specifiek voor jonge gezinnen: 

o Inloopmomenten van Kind en Gezin:  

In de schoot van het samenwerkingsverband HvhK is de regioverpleegkundige van Kind en 

Gezin in februari 2018 gestart met een inloopmoment > soort ‘spreekuur’ voor alle vragen 

rond zwangerschap, bevalling, opvoeding,… 

o In Hoeilaart elke 1e dinsdag van de maand van 11u tot 12u in het Sociaal Huis. 

o In Overijse elke 4e woensdag van 14u tot 15u in de Bib. 

De aanwezigen suggereren om vanuit de gemeente een formele vraag te richten aan Kind & 

Gezin om een antennepost van het consultatiebureau te organiseren in Hoeilaart. De 

bereikbaarheid van het bureau in Overijse is zeker niet voor iedereen ideaal, laat staan voor 

mensen die aangewezen zijn op het openbaar vervoer. 

o Prenatale sessies Kind en Gezin:  

Gestart op 5 februari 2018 in GC de Bosuil: organisatie van een aantal infosessies voor 

ouders die een kindje verwachten. Maandelijks wordt een ander thema aangekaart.  

Ben wordt gevraagd om een extra pakketje met flyers te bezorgen aan de onthaalouders die op 

hun beurt voor beide initiatieven van K&G promotie kunnen maken bij de ouders. Nu kregen ze 

slechts een paar exemplaren wat niet voldoende was om iedereen te bereiken. 

o Project Boekstart:  

Een samenwerking van de Bib van Overijse & Hoeilaart – een project ondersteund door 

Vlaanderen met als doel leesbevordering bij jonge kinderen te promoten.  

In samenwerking met K&G worden er tijdens het vaccinatiemoment op 4/6 maand 

boekpakketjes verdeeld. In Hoeilaart zijn de pakketjes ook te verkrijgen tijdens het 

inloopmoment in Sociaal Huis of in de BIB (voor gezinnen die niet naar het 

consultatiebureau in Overijse gaan). Hoe ouders hiervan op de hoogte gesteld zullen 

worden en hoe controle zal gebeuren is nog niet helemaal duidelijk maar dit wordt in de 

komende weken verder uitgeklaard (ouders krijgen vb. soort waardebon die ze kunnen 

omruilen). Een 2e uitnodiging krijgen de ouders op 15 maand voor afhaling van een 2e 

boekenpakket in de BIB. 

 

o Vraag naar initiatief rond voorlezen voor de allerkleinsten:  

Zal een initiatief zoals de ‘Babybib’ of extra voorleessessies specifiek voor de doelgroep 

baby’s/peuters herhaald worden vanuit en/of in de bib? Dit zou mooi aansluiten bij het 

boekstart-project dat nu opgestart wordt. 

Roxanne was gestart als vrijwilliger hiervoor maar weet niet of dit verder gezet wordt. 

Ben vermoedt dat er momenteel geen specifieke sessies gepland zijn maar misschien komt 

er wel een “boekstartfeest”. 

 

Andere suggesties:  

> Voorlezen in het consultatiebureau zodat ouders hiermee kunnen kennis maken? 

Mogelijks is daar momenteel onvoldoende ruimte voor? 

> Suggestie om (groot)ouders te vragen om vb. voor te lezen in de kinderopvang? 



> Vorming rond lezen in de kinderopvang (herhaling van een paar jaar geleden)?  

 

5. Vakantiewerkingen schooljaar 2017-2018: toelichting en toekomstplannen 

Ben Holderbeke, beleidscoördinator jeugd en gezin, geeft toelichting bij een aantal aspecten van de 

vakantiewerkingen. 

 Communicatie: 

Sinds een paar jaar wordt jaarlijks een foldertje verspreid met het overzicht van alle 

gemeentelijke initiatieven die tijdens de verschillende vakantieperiodes op het programma 

staan. Dit overzicht wordt aangevuld met de sportstages die door een aantal verenigingen 

aangeboden worden.  

Op die manier organiseert de gemeente in bijna elke vakantieweek één of meerdere 

initiatieven en/of worden de activiteiten van derden beter afgestemd. De reacties op de 

vakantiefolder 2018 zijn alvast positief. Ben geeft nog mee dat deze folder 1 keer per jaar 

verspreid wordt en er steeds reserve-exemplaren beschikbaar zijn voor vb. nieuwe inwoners. 

 

Eventueel suggestie om voor elke vakantieperiode een kleine flyer mee te geven via school? 

Nu wordt wel info verspreid via mail zodat ouders op de hoogte zijn van de startdata voor de 

inschrijvingen + deze data zijn ook vermeld in de vakantiefolder zodat ze ruim op tijd 

genoteerd kunnen worden. 

 

Er wordt zeker positief gereageerd op deze evolutie en de kwaliteit van de vakantiefolder. 

Suggestie voor de toekomst: er is nog heel wat verwarring rond de verschillende benamingen 

die gebruikt worden (speelplein, grabbelpas, kidsmix,..) – mogelijks kan er in de toekomst 

eenzelfde benaming gebruikt worden? 

 

 Inschrijvingen: 

o Leeftijd: vanaf 2.5 jaar, instapklas – op voorwaarde dat kinderen zindelijk zijn. 

Instapklas: opvang aangepast met rustigere activiteiten, snoezelen,…  

> Vraagt specifieke aanpak en aparte ruimte - monitoren worden hierop gescreend 

> zeer veel vraag naar opvang van kleuters! (waarschijnlijk ook omdat er minder alternatief 

aanbod voorhanden is) 

 

o Aantal deelnemers:  

> Grabbelpas: 20 kinderen per groep – ongeveer 100 kinderen per vakantieperiode 

> Speelpleinen: 30 kinderen per groep – maximum ongeveer 120 kinderen  

 

Spijtig dat er een limiet op het maximum aantal deelnemers gezet wordt. Momenteel is dit 

vooral ook het gevolg van de beperkingen rond infrastructuur en inzetbaarheid van 

animatoren. Mogelijks kan dit aantal in de toekomst stijgen en de verdeling flexibeler 

gebeuren? 

 

o Inschrijfsysteem:  

> sinds een paar jaar werken we met een online inschrijfsysteem maar ouders kunnen ook 

nog steeds terecht aan de balie van de dienst vrije tijd voor hulp bij het inschrijven. 

> momenteel loopt de procedure voor aankoop van een nieuw systeem hiervoor dat in de 

toekomst meer mogelijkheden zal hebben op vlak van inschrijven, ticketverkoop maar ook 

zaalverhuur,… 

> Suggesties vanuit LOK:  

 vooral vraag naar een meer flexibel systeem:  

o bv. per dag inschrijven zoals op Kamp Kwadraat 



o mogelijkheid om langer in te schrijven ipv. dat de inschrijvingen ruim voor de 

start van een vakantieperiode worden afgesloten   

 Het nieuwe systeem en de nieuwe vrijetijdsinfrastructuur zullen zeker meer 

mogelijkheden bieden. Voorlopig hebben we vb. niet voldoende ruimte beschikbaar om nog 

grotere groepen te huisvesten. Ook het vinden van voldoende animatoren is niet altijd 

mogelijk, onder meer door de limiet op het aantal werkdagen. 

> Opmerkingen vanuit LOK:  

  - In het huidige online systeem is het niet altijd duidelijk in welke groep in te schrijven,  

zeker wanneer men niet vertrouwd is met de verschillende benamingen > suggestie om 

dit in het systeem duidelijker te maken door vb. vermelding van 

geboortejaren/klasgroepen. 

 - De verschillende benamingen speelplein/grabbelpas/kidsmix … zorgen soms voor 

verwarring: naar de toekomst toe dezelfde benaming voor alle initiatieven. 

 

 Animatoren:  

o Verloning verhogen wanneer ze opleiding/attest hebben zoals vb. leerkrachten,… ?  Ook bij 

studenten “in opleiding” wordt soms hogere verloning voorzien. 

o De animatiewerking is de laatste 2 jaar verbeterd met dank aan de verhoogde inzet 

hiervoor vanuit de jeugddienst + er wordt aangespoord om vorming te volgen (gemeente 

subsidieert voor 80% van deelnameprijs). 

>> een goede ondersteuning van animatoren is noodzakelijk om de kwaliteit van de 

werking te blijven verbeteren! Het is noodzakelijk om hier permanent in te investeren zowel 

tijdens als buiten vakantieperiodes (voorbereiding, evaluatie, bijsturen) 

o Bij de start krijgen jongeren € 23  dit stijgt na een aantal weken naar €32 en dit bedrag 

blijft stijgen wanneer animatoren opleiding volgen en meer ervaring opdoen. 

> De concurrentie van beter betaalde jobs wordt steeds groter. 

> in de toekomst zal vergoeding voorzien moeten worden conform statuut jobstudenten wat 

betekent dat het voorziene jaarbudget voor vergoedingen serieus verhoogd zal moeten 

worden. Hierdoor verdwijnt de concurrentie natuurlijk ook wel en zal de job als ‘animator op 

het speelplein’ hopelijk meer jongeren aantrekken. Ook dat kan de kwaliteit van de werking 

hopelijk alleen maar ten goede komen.  

o Suggestie: meer flexibel werken met verschillende dagen i.p.v. een volledige week 

inzetbaar zijn? 

o Ben zal binnenkort nog opleiding volgen rond het wettelijk kader, verloningen,… bij 

vakantiewerkingen en de bedoeling is ook om meer bovenlokaal te bekijken welke 

mogelijkheden er zijn rond afstemming en samenwerking (vb. met de gemeente Overijse). 

o Sinds kort dienen animatoren te beschikken over een ‘Attest goed gedrag & zeden’ model 2. 

 

 Zomervakantie: 

o + 1 week  6 weken werking met een divers aanbod aan initiatieven 

o 2 pauzeweken tijdens de sluitingsperiode van het kinderdagverblijf zodat ouders met 

kinderen in verschillende leeftijdsgroepen ook beter hun vakantie kunnen plannen. 

 

 Kerstvakantie: voorlopig niet opnieuw een werking organiseren - vooral omwille van:  

o limiet 25 werkdagen voor animatoren 

o Minst aantal deelnemers 

o Na besparingsronde 

o Blokperiode voor heel wat animatoren 

 

 50% korting: voor gezinnen onder een bepaalde inkomensgrens wordt een korting van 50% 

toegestaan op deelnameprijs voor vakantiewerkingen, lidgelden en kampen van jeugd- en 



sportverenigingen. Mogelijks wordt dit systeem in de toekomst verder uitgebreid naar andere 

initiatieven.  

> vaststelling dat er nog steeds weinig aanvragen ingediend worden – communicatie 

hierover wordt nog verhoogd in de hoop dat meer mensen aanvraag indienen waardoor 

meer kinderen kansen krijgen om te participeren aan vrijetijdsinitiatieven. 

 

 Jeugdatelier: samenwerking doorheen het jaar met Createljee – er wordt geen jeugdatelier 

meer georganiseerd in de jeugdlokalen. Dit initiatief en deze manier van werken wordt nog 

geëvalueerd. Intussen organiseert Createljee zelf ook creakampen op privébasis. 

 

6.  Initiatieven 2018 

• Meifeesten – speelgoedrommelmarkt?: beslissing  

Ben geeft een woordje uitleg bij het concept en het programma voor de zaterdagnamiddag van 

de meifeesten: de buitenspeeldag die normaal doorgaat de 1ste woensdag na de paasvakantie 

wordt nu verplaatst naar deze zaterdagnamiddag. GROS zal op dat moment ook een aantal 

workshops en activiteiten organiseren met als insteek ‘Palestina’.  

Er werd in het verleden al in vraag gesteld of de organisatie van de speelgoedrommelmarkt 

nog wel een meerwaarde bood voor de meifeesten in het algemeen en voor de LOK-werking 

(als ‘promotie’ voor LOK) in het bijzonder. Vorig jaar startte de Dienst Welzijn vrij laat met de 

voorbereidingen waardoor de opkomst misschien iets kleiner was maar de tent wel nog mooi 

gevuld werd. Gezien de geplande extra initiatieven in 2018 (en het feit dat de tent kleiner zal 

zijn waardoor er vermoedelijk minder ruimte beschikbaar zal zijn) besluiten we om dit jaar een 

keer over te slaan en de evaluatie van Doendervolk af te wachten voor de toekomst.  

Aan de Gezinsbond vragen we of zij eventueel een gezonde snack willen aanbieden aangezien 

de verkoop van fruitsla de voorbije jaren toch wel succesvol bleek. Dienst Welzijn wil dit intern 

opnemen in het kader van ‘gezonde gemeente’ indien er geen interesse van Gezinsbond is. 

• Feest van de Kinderopvang:  

Gezien het GC Felix Sohie niet beschikbaar is begin oktober, kiezen we voor 8 december 2018 

als alternatief. Suggestie LOK om zelfde concept als voorgaande jaren te behouden met 

voldoende tijd voor ontmoeting na het ontbijt (vorig jaar moest de zaal tijdig leeg zijn voor 

opbouw theatervoorstelling in de namiddag). 

• Lok-etentje:  

Voorstel om op vrijdag 20/4/2018 nog een keer te gaan eten met LOK-leden en hun partners. 

Marijke stuurt hiervoor nog uitnodiging.  

  

7. Beleid  

• Overleg adviesraden 14/3/2018:   

De voorzitters en secretarissen van de adviesraden en raden van beheer van een aantal 

gemeentelijke infrastructuren komen opnieuw samen op 14/3. Onder meer het traject met De 

Wakkere Burger rond de (samen)werking van en met adviesraden wordt opnieuw opgepikt. 

Een bevraging rond de evaluatie van de werking en samenwerking gemeentebestuur en 

adviesraden volgt binnenkort. Marijke doet alvast een warme oproep aan de LOK-leden om 

deze bevraging zeker in te vullen – VOOR EIND APRIL aub. 

Intussen is de link naar deze bevraging beschikbaar. Hopelijk is de respons vanwege de  LOK-

leden hoog! : https://goo.gl/forms/dRztlO5tYAAhasfD2     Reacties zijn anoniem en zullen door De 

Wakker Burger verwerkt worden. Voor vragen: neem gerust contact op met Marijke. 

https://goo.gl/forms/dRztlO5tYAAhasfD2


• Memorandum LOK?   

Is er interesse om vanuit het LOK een verlanglijstje of prioriteitenlijstje te bezorgen naar 

aanleiding van de komende gemeenteraadsverkiezingen? En zo ja, wie wil aan de slag gaan 

met suggesties?  >> we hebben dit punt niet besproken maar vragen om hierover alvast 

na te denken en bij interesse een seintje te geven aan de Marijke. 

 

7. Nieuws over het gemeentelijk kinderdagverblijf  

 Marijke geeft korte toelichting bij de plannen voor de nieuwbouw van het gemeentelijk 

kinderdagverblijf. Over het algemeen geeft het LOK een positief advies over de plannen en de 

voorziene indeling van de ruimtes. Er zijn momenteel nog geen gegevens beschikbaar met 

betrekking tot de inrichting ervan.  

Algemeen concept: 

o Inkomhal en aansluitend polyvalente ruimte waar ouders een praatje kunnen slaan, 

waar bij regenweer vb in groep binnen gespeeld kan worden in grotere ruimte of waar 

ouders terecht kunnen tijdens zomerfeest in geval er niet buiten gezeten kan worden. 

Eventueel kan in deze ruimte ook een vorming voor de begeleidsters, infoavond voor 

ouders,… georganiseerd worden.  

o Buggy’s,… blijven in de polyvalente ruimte staan – van hieruit verbinding via gang met 

de grote ‘indelingen’ voor de 2 leefgroepen. Voor elke groep is er een slaapruimte en 

leefruimte voorzien met daartussenin een verzorgingsruimte. De leefruimtes hebben 

een rechtstreekse toegang tot de omheinde buitenspeelruimte. 

o Verder huisvest het gebouw het bureel, de keuken, vergaderruimte en technische 

lokalen 

 De verdere inrichting en afwerking van de ruimtes dient nog besproken worden. 

De werknemers van het kinderdagverblijf worden hierbij betrokken en kunnen 

op die manier vanuit hun ervaring een aantal suggesties formuleren. 

  

Er zijn vanuit het LOK een aantal vragen rond vooral de buitenomgeving en de inrichting ervan 

(parking, doorstroming voertuigen, speelruimte, ontmoetingsruimte bezoekers site,...) Ook 

hiervoor zullen in de komende periode nog een aantal overlegmomenten gepland worden en 

dienen nog knopen doorgehakt te worden. Schepen Eva bevestigt dat het zeker de bedoeling 

is om een link te leggen tussen het kinderdagverblijf en de woonzorgsite.  

Opmerkingen/suggesties:  

o veiligheid/omgeving: de ‘straat’ loopt tussen de ingang van het kinderdagverblijf en de 

buitenspeelruimte voor bezoekers > kan dat ook anders? 

o zo veel mogelijk groenruimte voorzien – op het plan lijkt er nu vooral veel asfalt 

aanwezig te zijn.  

o uiteraard dient de toegangsweg naar de verschillende gebouwen voldoende uitgerust te 

zijn maar de zwakke weggebruiker moet het meest aandacht krijgen  

o waarom is er niet meer ‘vermenging’ tussen WoonZorgCentrum en kinderdagverblijf? 

Kan niet vb. terras, parkje,… centraler gesitueerd en meer gedeeld worden? 

o Waar wordt parking voorzien voor wie (personeel – bezoekers) 

 

 Personeelsnieuws: vervanging voor de verantwoordelijk tijdens haar zwangerschapsverlof is 

nog niet helemaal geregeld. We wensen Melanie en haar gezin alvast proficiat. Binnenkort gaat 

er ook nog een werkneemster met pensioen. Ook voor haar dient dus in de komende maanden 

vervanging voorzien te worden. 

 

8. Nieuws van en vragen aan de Schepen 

 Er is geen ander nieuws van de schepen te melden.  

 



9. Varia 

• Uitnodiging bedanking vrijwilligers: naar aanleiding van de ‘Week van de vrijwilliger’ zullen de 

gemeentelijke vrijwilligers (leden adviesraden en andere vrijwilligers die ingezet worden voor 

gemeentelijke initiatieven) een uitnodiging ontvangen voor een activiteit op 3/5/2018. Noteer 

dus alvast deze dag in uw agenda. 

 Week van de Opvoeding 16-23 mei 2018: het thema voor dit jaar is ‘Opvoeden is 

samenspel’, een thema dat ook binnen de kinderopvang aan bod komt. Meer info vind je 

via https://expoo.be/week-vd-opvoeding met zeker ook inspirerende informatie voor de 

kinderopvang 

• ter info: Overleg met Overijse (dienst kinderopvang OCMW) – Marijke had recent kort overleg 

met Martine Raes van de dienst onthaalouders van het OCMW van Overijse in verband met 

mogelijke afspraken rond het doorverwijzen van ouders die op zoek zijn naar kinderopvang in 

de buurgemeenten.  

In de marge hadden we het ook over mogelijke afspraken die we voor de toekomst kunnen 

maken rond o.a. het toewijzen van opvangplaatsen in Hoeilaart. Momenteel zijn er 2 

Hoeilaartse onthaalinitiatieven aangesloten bij de dienst in Overijse. Intussen blijft ook de 

Landelijke Kinderopvang actief op ons grondgebied. Het lijkt nuttig in overleg te gaan en in 

kaart te brengen welke knelpunten hierbij opduiken (voorrangsregels toewijzing – 

ondersteuning van starters – aanbod rond vorming,…).  

Landelijke Kinderopvang wil dit gesprek zeker ook aangaan aangezien de ondersteuning die zij 

kunnen bieden aan starters niet zo groot is als wat het OCMW aanbiedt. Mogelijks is dat ook 

een reden die mee aan de basis ligt van de keuze voor deze of een andere organisatie om bij 

aan te sluiten. 

Rest ook de vraag in hoever deze opvangplaatsen in de toekomst zullen ingevuld worden door 

Hoeilanders. Er gelden immers duidelijke voorrangsregels. Dit gegeven moeten we echter ook 

plaatsen tegenover de vrije keuze die zelfstandige opvanginitiatieven hierbij hebben. Ook daar 

kan ervoor gekozen worden om (vooral) niet-Hoeilanders op te vangen. 

Marijke en Eva bevestigen hierover in de nabije toekomst een nieuw gesprek met de gemeente 

Overijse te plannen. Tegelijk zullen we dan ook navraag doen rond de werking van het LOK in 

Overijse die mogelijks inspiratie kan bieden om hier vb. meer ouders te bereiken. Hoe pakken 

ze het daar aan? Marijke nam alvast een kijkje op de website en verslagen van LOK Overijse. 

 

De volgende bijeenkomst van het LOK gaat door op woensdag 16 mei 2018. 

https://expoo.be/week-vd-opvoeding

